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Tämä on kolmas saarna sarjasta, jossa puhun Pyhän Hengen yhteydestä, kun olemme 

tekemisissä Kolminaisuuden kolmannen persoonan kanssa - siis Jumalan kanssa, joka 

on Pyhä Henki. 

Ensimmäinen saarnani kertoi siitä, kuka Henki on. Opimme neljä asiaa, jotka 

näemme yhä uudestaan: 

Pyhä Henki on Jumala, kaiken ylistyksen ja palvonnan arvoinen. Pyhä Henki on 

persoona, jonka kanssa voidaan olla yhteydessä ja tekemisissä. Pyhä Henki on 

salaisuus, jota on vaikea käsittää ja jota ihminen ei voi hallita. Pyhä Henki on 

Kristus-keskeinen ja hänen tarkoituksensa on valaista meille Herra Jeesus Kristus. 

Sellainen hän siis on. Ja viime viikolla puhuimme siitä, mitä hän tekee. Mitä Pyhä 

Henki tekee elämässämme. Mikä on hänen arvokas palvelutyönsä meissä. 

Ensimmäinen tehtävä on: hän tuo meidät Kristuksen luo. 

Pyhä Henki antaa meille synnintunnon (näyttäen meille synnin, vanhurskauden ja 

tuomion). Ja Pyhä Henki uudestisynnyttää meidät (tekee meistä uusia luomuksia). Ja 

Pyhä henki johtaa meidät kääntymykseen, jotta käännymme pois synnistä Jeesuksen 

Kristuksen puoleen. 

Jos ei Pyhä Henki tekisi tätä työtä, emme voisi päästä tekemisiin Jumalan kanssa. Me 

puhumme täällä siitä, että "voimme tuottaa kunniaa Jumalalle olemalla 

rakkaussuhteessa Jeesuksen Kristuksen kanssa". No, sellainen suhde on mahdollinen 

vain Pyhän Hengen ansiosta ja hänen kauttaan. 

Miten varma tällainen suhde on? Miten varmalla pohjalla on meidän suhteemme 

Jumalaan? Kuinka turvallinen on se suhde, mikä meillä on Jumalan kanssa? Miten 

voit olla varma, että se suhde Jumalan kanssa jatkuu? Kuinka varma olet 

pelastuksestasi? Kuinka varma olet, että pääset taivaaseen? Kuinka varma olet, että 

olet Jumalan lapsi? Ja miksi? 

Nämä kysymykset johtavat meidät Pyhän Hengen seuraavan toimenkuvan äärelle. 
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Pyhä Henki vakuuttaa meidät Jumalan lapseudesta 

Hän ei vain johdata meitä Kristuksen luo ja jätä siihen. Hän vie meitä eteenpäin. Hän 

ei johda meitä ainoastaan kääntymykseen ja jätä meitä sitten oman onnemme nojaan. 

"Lykkyä tykö!" 

Hän on perusteellinen ja hänellä on voima vakuuttaa kaikki todelliset kristityt, että 

heidän suhteensa Jumalaan on todellinen ja jatkuva ja rikkumaton ja turvallinen ja 

varma ja kestävä. 

Pyhä Henki vakuuttaa meidät Jumalan lapseudesta. Näemme sen kolmella eri tavalla, 

joista kaksi ilmenee Efesolaiskirjeen luvusta 1. Luemme jakeet 13-14. Tässä on 

kyseessä pitkän ja voimallisen tekstin loppuosa, jossa kuvataan, mitä kolmiyhteinen 

Jumala tekee maailmassa ja meidän elämässämme - millainen on hänen 

suunnitelmansa tuoda esiin kunniaansa pelastamalla meidät. Olisipa meillä aikaa 

käydä läpi koko teksti, kuinka Isä Jumala valitsi meidät ja kuinka Poika Jumala 

lunasti meidät, mutta joudumme hyppäämään jakeeseen 13, mitä Jumalan Pyhä 

Henki tekee, kun hän vakuuttaa meitä. 

Kristukseen tekin nyt uskotte kuultuanne totuuden sanan, pelastuksenne 

evankeliumin. Häneen uskoessanne te myös olette saaneet luvatun Pyhän Hengen 

sinetiksenne. Se on meidän perintöosamme vakuutena, joka takaa meille lunastuksen, 

Jumalan kirkkauden ylistykseksi. Ef.1:13-14. 

Huomaa, miten Paavali aloittaa ilosanoman julistamisen. Kristukseen tekin nyt 

uskotte kuultuanne totuuden sanan, pelastuksenne evankeliumin. 

Tosi kristityt uskovat aitoon evankeliumiin. Se on uskon elämän lähtökohta. Ja 

viimeksi me näimme, että tämä on myös Pyhän Hengen tehtävä. Pyhä Henki johtaa 

meidät Kristuksen luo tämän evankeliumin kautta. Mutta Paavali poimii vielä 

erikseen tämän Pyhän Hengen työn, kun hän sanoo: Häneen uskoessanne te myös 

olette saaneet luvatun Pyhän Hengen sinetiksenne.  

Kun sinä uskoit evankeliumin, sinut merkittiin sinetillä... Tämä sinetti on omistajan 

merkki. Se on vähän kuin entisajan vahasinetti, kun erityinen leima painettiin siihen, 

jotta kirje voitiin sulkea niin että kukaan muu kuin vastaanottaja ei voinut sitä avata. 

Se sinetti oli omistusta koskeva merkki.  

Pyhä Henki vakuuttaa meidät, että olemme Herran omia  

Huomaa, mitä Paavali sanoo. Hän sanoo, että kun uskomme evankeliumin (Ef.1:13), 

meidät merkitään sinetillä (Mikä se sinetti on?) - luvatun Pyhän Hengen sinetillä. 



Hengen vuodatus, joka tulee tuoreella ja voimallisella tavalla, oli luvattu jo Vanhassa 

testamentissa. Myös Jeesus lupasi Pyhän Hengen, joka tulisi ottamaan hänen 

paikkansa opetuslasten elämässä. Henki laskeutui helluntaina ja Uuden liiton 

seurakunta syntyi. Nyt kun ihmiset uskovat evankeliumin, he voivat myös saada 

luvatun Pyhän Hengen. Hän tulee heidän elämäänsä asumaan heidän sydämissään. 

Hän toimii kuin sinetti. 

...te myös olette saaneet luvatun Pyhän Hengen sinetiksenne. Ef.1:13. 

Tiesitkö, että sinä olet merkitty mies? Tai että olet merkitty nainen? Tai että olet 

merkitty poika tai tyttö? 

Jos olet uskonut evankeliumin ja tullut uskoon, Pyhä Henki on valmis merkitsemään 

sinut sinetillään - omistajan merkillä. 

Pyhä Henki vakuuttaa meitä, että olemme Herran omia. Ajattelen, että se on vähän 

kuin tuotemerkki. Onko täällä ketään, joka on merkinnyt lehmiä? Mitä tarkoittaa 

merkki mullikan korvassa? Eläin on merkitty, sillä on omistaja. 

Osaatko ajatella itsestäsi, että olet jonkun omistama? Ajatteletko itsestäsi, että olet 

"Jumalan omaisuutta"? (Se todetaan jakeessa Ef.1:14) Luulen, että meille 

amerikkalaisille on jotenkin vaikeaa omaksua tämä ajatus. Ajattelemme aina, että 

olemme vapaita ja itsenäisiä. "Kukaan ei omista minua! Olen itsellinen ihminen! 

Tämä on vapaa maa!" 

Mutta se ei edusta kristinuskoa. Kristityt ovat omaisuutta. Meidät on merkitty. 

Olemme sinetöityjä. Jumala sanoo meistä: "Minun!" 

Miltä se sinusta tuntuu? Sen pitäisi antaa sinulle varman vakuuden, että olet Jumalan 

lapsi. Kun uskoit evankeliumin, sinut merkittiin Jumalalle kuuluvaksi. Eikä Jumala 

ota sitä kevyesti! Hän ei hukkaa omaisuuttaan. Hän ei levittele omaisuuttaan 

ympäriinsä. Hän huolehtii siitä tarkasti. Ja hän varjelee sitä joutumasta muiden käsiin. 

Ole siis iloinen, että kuulut Jumalalle, sillä jokainen kuuluu jonkun omistukseen - ja 

jos et kuulu Jumalalle - varo vain kenelle kuulut. 

Jos luet tarkasti Ilmestyskirjaa, selviää hyvin, että lopussa on vain kaksi merkkiä. 

Pedon merkki ja Kristuksen sinetti. Kumman sinä haluat? 

Kun sinä uskoit evankeliumin, sinä sait merkin Kristuksen omistajuudesta. Se 

tarkoittaa, että sinut on sinetöity, merkitty, omistettu. 

Pyhän Hengen johdosta Jumala sanoo: "Näpit irti! Hän on minun!" Eikö se olekin 

aika vakuuttavaa puhetta? Huomaat sen ainakin silloin, kun joku muu yrittää saada 



sinut omakseen. Mutta on vieläkin parempaa tiedossa. Hän ei ole pelkästään sinetti. 

Hän on myös vakuus. 

Häneen uskoessanne te myös olette saaneet luvatun Pyhän Hengen sinetiksenne. Se 

on meidän perintöosamme vakuutena, joka takaa meille lunastuksen, Jumalan 

kirkkauden ylistykseksi. Ef.1:14. 

Pyhä Henki siis tekee muutakin kuin vain merkitsee meidät. Hän myös toimii meidän 

perintöosamme vakuutena. Se voidaan ymmärtää "käteismaksuna". Toinen käännös 

puhuu "käsirahasta". Tiedäthän sinä, mitä se merkitsee? Sanokaamme, että haluan 

ostaa Jeff'in talon. 

Paljonko haluat siitä, Jeff? No, pyöristetään se sataan tuhanteen. Varmaankin se on 

paljon kalliimpi. Kerron siis Jeff'ille, että haluan ostaa hänen talonsa. Lupaan ostaa. 

Ja käsirahaksi annan hänelle 25.000. Neljänneksen koko hinnasta. 

Olenko siis sitoutunut maksamaan koko hinnan, mitä luulet? Toki olen. Voin sanoa: 

"Tässä on käsiraha etumaksuna. Maksan vielä loput - takuuvarmasti." 

No, juuri niin tekee Pyhä Henki. Hän on etumaksu, hän on käsiraha. Hän takaa, että 

lisää on tulossa. Mutta hän ei takaa, että meistä maksetaan hinta, vaan hän takaa, että 

saamme perintömme. 

Se on meidän perintöosamme vakuutena, joka takaa meille lunastuksen, Jumalan 

kirkkauden ylistykseksi. 

Jeesuksen ja hänen ristin työnsä ansiosta, Jumala on antanut meille kalliit lupaukset 

perintöosasta. Mitkä lupaukset? 

Täydellisen anteeksiannon. Ikuisen yhteyden Jumalaan. Sanomattoman ilon. 

Siunauksia Jumalan oikealla puolella. Ylösnousemusruumiin. Voiman elää pyhää 

elämää. Jumalan loputtoman rakkauden. Että näemme Jumalan ja saamme palvoa 

häntä iloisin mielin ikuisesti. Ja paljon muuta. 

Mistä tiedämme tämän? Kuinka voimme olla varmoja, että nämä lupaukset täyttyvät? 

- Meillä on Jumalan Pyhä Henki vakuutena siitä. Hän on se etumaksu, joka lupaa, että 

muutakin on tulossa. 

Pyhä Henki vakuuttaa meidät perintöosuudestamme 

Tämä menee seuraavan logiikan mukaan: Jos hän on kerran antanut meille Pyhän 

Henkensä (Jumala itse asuu hänen kauttaan sinussa!), kuinka hän ei antaisi kaikkea 

muutakin, minkä on luvannut? 



Hän antaa kyllä. Takuuvarmasti. Miltä se sinusta kuulostaa? Oliko sinun tarpeen 

kuulla se tänään? Sinusta ehkä tuntuu, että Jumalan lupaukset eivät ole vielä 

täyttyneet elämässäsi? Ehkä tunnet itsesi unohdetuksi, jätetyksi, hylätyksi? 

Kun sinä uskoit evankeliumin, sinut merkittiin sinetillä, luvatun Pyhän Hengen 

sinetillä, joka on sinun perimäsi perinnön vakuutena siihen päivään asti, kun sinut 

viedään lopulliseen pelastukseen Jumalan kirkkauden ylistykseksi. 

Elämme keskellä aikaa "nyt jo" ja "ei vielä". Mutta se, mikä meillä jo on Pyhän 

Hengen kautta, takaa, että kaikki "ei vielä" kerran "tulee olemaan totta". Pyhä Henki 

vakuuttaa, että kuulumme Herralle, ja hän vakuuttaa, että saamme kerran 

perintömme. 

Ja meille on varattuna jotakin vieläkin parempaa! Miksi olemme perijöitä? Miksi 

olemme saamassa perintöosan Jumalalta? Koska olemme Jumalan adoptoimia lapsia. 

Pyhä Henki vakuuttaa, että meidät on otettu lapsiksi 

Katsotaan uudestaan Roomalaiskirjeen lukua 8, jakeesta 15 alkaen. Tuossa luvussa 

on paljon asiaa, mutta tänään haluan kohdistaa huomioni ennen kaikkea siihen, että 

meitä ei ole vain otettu omistukseen ja meille ei ole ainoastaan luvattu perintöä, 

meille myös vakuutetaan, että olemme otetut Jumalan lapseuteen: 

Sillä te ette ole saaneet orjuuden henkeä ollaksenne jälleen pelossa, vaan te olette 

saaneet [adoptio]lapseuden hengen, jossa me huudamme [hengessä]: "Abba! Isä!" 

[kuulethan tämän?] Henki itse todistaa meidän henkemme kanssa, että me olemme 

Jumalan lapsia. Mutta jos olemme lapsia, niin olemme myöskin perillisiä, Jumalan 

perillisiä ja Kristuksen kanssaperillisiä, jos kerran yhdessä hänen kanssaan 

kärsimme, että me yhdessä myös kirkastuisimme. Room.8:15-17. 

Siinä sanotaan niin paljon! Kun sinä ja minä otimme vastaan evankeliumin, me 

saimme Hengen. Eikä hän ole pelon ja orjuuden henki. Hän on lapseuden henki ja 

todistaa, että meidät on adoptoitu. Sellaisena henkenä hän tekee tätä työtä: hän 

todistaa meidän hengellemme, että olemme Jumalan lapsia. 

Jumalan henki puhuu meidän inhimilliselle hengellemme ja kertoo, että kuulumme 

Jumalalle. 

"Sinä olet Jumalan oma poika". "Sinä olet Jumalan tytär". "Jeesus on sinun vanhempi 

veljesi". "Sinut on adoptoitu Jumalan perheeseen". 

Meitä kristittyjä varten on olemassa paljon erilaista vakuutusta. Raamattu sisältää 

useita rivejä opettaakseen meille, että olemme yhteydessä elävään Jumalaan. Sanan 



lisäksi meillä on perustavaa laatua oleva sisäinen Hengen todistus siitä, että olemme 

Jumalan lapsia. Pyhä Henki todistaa meille sen. 

Lukemamme jae 17 johdattelee meitä jälleen perintöosan ymmärtämiseen: olemme 

Jumalan perillisiä ja Kristuksen kanssaperillisiä ja kun hänen kanssaan yhdessä 

kärsimme, jonain päivänä myös saamme kirkastua. 

Haluan lopettaa ajatukseen siitä, miten kaikki tämä vaikuttaa meihin jakeen 15 

mukaan: 

Henki vakuuttaa meidät lapseudesta. Se tarkoittaa, että voimme kutsua Jumalaa 

sanoilla "Abba! Isä!" Hänen Henkensä kautta siis voimme kutsua häntä: "Abba - 

[Isukki/Iskä] Isä". Pyhä Henki siis kertoo sydämellemme, että meillä on isä/lapsi-

suhde Jumalan kanssa. Se on ihmeellistä! 

Kuinka sinä puhuttelet Jumalaa, kun rukoilet? Tiedäthän, että meidät on kutsuttu 

elämään rukoussuhteessa Jumalaan voidaksemme puhua Jumalalle? Eikä vain 

Universumin kuninkaalle? Eikä vain Kaikkeuden Luojalle? Vaan Isälle, Abba-isälle. 

Koska sinulla on Jumalan henki sisimmässäsi, voit kutsua Jumalaa Isäksi. Tuskin on 

olemassa suurempaa etuoikeutta. 

Mistä tiedämme tämän? Yksi tapa tietää se on kuunnella, kuinka Henki puhuu meille 

suoraan sisimmässämme. Pyhä Henki vakuuttaa meille, että meidät on adoptoitu. 

Oliko sinun tarpeen kuulla se tänään? Luulen, että aika useiden meistä oli tarpeen 

kuulla se. 

Voihan olla, että sinulla menee aika huonosti tällä hetkellä - kuka tietää. Mutta tiedän 

itsestäni, että minun täytyy saada kuulla säännöllisesti, että elän Jumalan lapseudessa. 

Tämä siksi, että tunteeni menevät ylös ja alas ja keinuvat kuin keinutuoli. 

Meillä oltiin kotona kolme kuukautta sairaina. Kun olet sairaana, et tunne olevasi 

Jumalan rakastama ja onnellinen ja saavasi kaikkea hyvää Jumalalta. Mutta voin 

kaiken keskellä huutaa: "Isä, Isä, minusta tuntuu kauhealta! Auta meitä paranemaan 

näistä taudeista! Isä, rakastan sinua!" 

Miksi sitten voin sanoa "Isä"? Koska hänen Henkensä todistaa minulle, että olen 

hänen lapsensa. Tämän vakuutuksen voit saada vain, jos olet uskonut evankeliumin. 

Kuten Efesolaiskirje sanoo: 

Kristukseen tekin nyt uskotte kuultuanne totuuden sanan, pelastuksenne 

evankeliumin. Ef.1:13. 



Siinä on se ilosanoma, että Jeesus maksoi kuolemallaan meidän syntimme ja että 

hänen hautaamisensa ja ylösnousemuksensa kautta me saamme uuden elämän. Sinun 

on parasta kääntyä pois siitä, mihin olet uskonut, ja alkaa uskoa tähän. 

Häneen uskoessanne te myös olette saaneet luvatun Pyhän Hengen sinetiksenne. 

Ef.1:13. 

Oletko uskonut evankeliumin sanoman? Oletko pannut uskosi ja luottamuksesi 

Jeesukseen Kristukseen, että hän on sinun kuninkaasi ja pelastajasi? 

Jos olet ja uskot Jeesukseen Kristukseen, Pyhä Henki vakuuttaa sinulle, että olet 

Herran oma. Sinä kuulut Kristukselle! Pyhä Henki myös vakuuttaa sinulle, että 

sinulle kuuluu perintöosa. Se on takuuvarma asia. Kaikki mitä hän on luvannut tulee 

sinulle, sillä käteisraha on jo maksettu. 

Pyhä Henki vakuuttaa sinulle, että sinut on otettu lapseksi. Olet Jumalan lapsi. Usko 

se. Tiedä se! Ole varma siitä. Iloitse! Rentoudu! Tottele! 

Odota omaa perintöäsi. Ja huuda Jumalan puoleen, sillä hän on sinulle Abba, Isä. Saat 

olla varma siitä, että olet Jumalan lapsi. Pyhä Henki vakuuttaa sen sinulle. 
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